
Pracovná skupina pre krmivá, 5. december 2024

Miesto stretnutia:  COPA-COGECA, Rue de Trèves 61, 1040 Brusel

Dátum stretnutia: 5. december 2024

Účastník stretnutia: Konzorcium

Názov aktivity: Pracovná skupina pre krmivá

Predsedal: Za predsedníčku skupiny bola aklamačne zvolená Valérie Bris (FR), za podpredsedu bol
aklamačne zvolený Fausto Toni (IT).

Podrobný popis aktivity:

Okrúhly stôl o situácii na trhu

HU zástupca informoval o pokračujúcom trende poklesu počtu chovaného dobytka, u ošípaných sa
situácia stabilizovala. V dôsledku vtáčej chrípky klesá počet brojlerov. Produkcia jačmeňa poklesla
o 600 000 t, pšenice o 700 000 t, u repky je situácia stabilná, u sóje rastie. Situácia ohľadom cien
krmív je stabilná, čo je pre chovy hospodárskych zvierat pozitívne. Drasticky však vzrástli ceny
vitamínov.

FI zástupca označil jačmeň za hlavnú kŕmnu surovinu vo FI, dovozy sóje poklesli. V hlavných
kŕmnych plodinách je FI sebestačné. Aktuálne sú ceny krmív nižšie.

IT zástupca označil rok 2023 za pozitívny, za hlavný problém označil situáciu v odvetví prasiatok
a výskyt AMO v niektorých oblastiach IT. Mykotoxíny sú najväčším problémom v odvetví mlieka, nie
je ľahké odhadnúť výhľad do budúcnosti.

FR zástupkyňa informovala o odhade tohtoročného nárastu produkcie o 2 %, obavy  vzbudzuje vtáčia
chrípka.

AT zástupca tiež referoval o pozitívnych cenách na trhu s mliekom, problémy spôsobuje výskyt
katarálnej horúčky, čo zamedzilo vývoz teliat do Turecka.

 

Aktualizované informácie o schvaľovacom procese pre zelené označenie krmív

Sekretariát informoval o dokončení 12-mesačného hodnotenia aktualizovaného Kódexu správneho
označovania kŕmnych zmesí, ktorý vytvorili C-C v spolupráci s FEFAC a bol schválený 3. 12. 2024.
Obsahuje podrobné informácie pre poľnohospodárov o vplyve krmív na životné prostredie,
odporúčania pre doloženie environmentálnych tvrdení o kŕmnych zmesiach a i. Zaisťuje, že
výrobcovia krmív môžu transparentne podávať správy o dopade svojich produktov na životné
prostredie, čím sa zvyšuje transparentnosť krmivárskeho sektoru voči chovateľom hospodárskych
zvierat a spotrebiteľom.

 

Aktualizované informácie o nariadení o odlesňovaní (EUDR)



Dňa 2. 10. 2024 navrhla Komisia Parlamentu a Rade zmenu EUDR s cieľom odložiť vstup do platnosti
o 1 rok. Rada návrh už podporila 16. 10., Parlament hlasoval 14. 11. 2024, 20. 11. prebehlo
rokovanie Coreperu a po trialógoch sa rozhodlo, že návrh bude ponechaný v súčasnej podobe. Text
bude zverejnený 20. 12. v Úradnom vestníku EÚ.

Sekretariát C-C sa teraz usiluje o prerokovávanie aktuálnej situácie s dotknutými odvetviami na
vnútroštátnej úrovni.

 

Predstavenie štúdie EÚ o stratégiách kŕmenia

Sekretariát informoval o štúdii, ktorú zverejnila Európska komisia 24. 5. 2024 s názvom Štúdia
o kŕmnych stratégiách pre diverzifikáciu zdrojov bielkovín používaných v rôznych systémoch
živočíšnej výroby v EÚ. Štúdia analyzuje príležitosti a obmedzenia na zníženie závislosti od
dovážaných bielkovinových krmív skúmaním alternatívnych zdrojov bielkovín, ktoré je možné
pestovať v EÚ. Hĺbkovo skúma súčasný dopyt a súčasnú ponuku rastlinných bielkovín, identifikuje
potenciálne diverzifikačné nástroje.

Z posledných zistení o dopyte bielkovinových krmív  v období 2021/2022 vyplýva, že EÚ je
v produkcii bielkovinových plodín sebestačná na 77 %. Z pohľadu jednotlivých sektorov živočíšnej
produkcie je od dovozu najviac závislý chov hydiny a ošípaných.

Štúdia predkladá aj niekoľko odporúčaní, napr. výrazne (ale dočasne) zvýšiť podporu produkcie
prostredníctvom SPP, aby boli trávne porasty a zmesi strukovín a tráv dočasne
konkurencieschopnejšie než výnosnejšie plodiny. Odporúča aj podporovať poľnohospodárov
v prístupe k vybaveniu a obhospodarovanie trávnych porastov zameraných  na pastvu viacerých
druhov hospodárskych zvierat.

 

Strategický dialóg (SD) a vízia C-C o budúcnosti poľnohospodárstva v EÚ

Sekretariát informoval o iniciatíve predsedníčky Komisie v podobe vedenia SD ohľadom zmien metód
v poľnohospodárstve s cieľom dosiahnuť väčšiu udržateľnosť a ďalšie ciele stratégie F2F. Upozornil
na veľmi utajovaný a netransparentný proces prípravy záverečnej správy SD a vyjadril nádej ohľadom
transparentnejšieho prístupu pri príprave vízie Komisie, ktorá by mala mať formu oznámenia.

Sekretariát bližšie predstavil záverečnú správu SD, ktorá zahŕňa 10 všeobecných politických
odporúčaní, nie všetky sú pozitívne. Správa zdôrazňuje, že dobré zdravie zvierat je kľúčom
k odolnosti poľnohospodársko-potravinárskeho systému. Obsahuje a niekoľko konkrétnych zmienok
o krmivách hospodárskych zvierat: str. 31 („Skutočné náklady na výrobu potravín a krmív sú skryté,
ale mali by byť lepšie uznané a zahrnuté v trhových cenách“), str. 59 a str. 65 („... moderná genetika
môže zlepšiť mieru konverzie krmiva a znížiť straty krmiva. Takéto prístupy by nemali narúšať
vysoké štandardy dobrých životných podmienok zvierat a bezpečnosť potravín.“)

Sekretariát ďalej informoval o vízii C-C o budúcnosti európskeho poľnohospodárstva, ktorá bola
prijatá počas novembrových prezídií. V najbližších dňoch bude vytvorená grafická brožúra, ktorá
bude rozoslaná EÚ inštitúciám.

 

Informácie o aktualizácii registra kŕmnych surovín



Sekretariát informoval o každoročnej aktualizácii registra kŕmnych surovín v EÚ, návrh bol
predložený DG SANTE 20. 11. 2024, bude prerokovaný v rámci pracovnej skupiny SCoPAFF
v januári 2025.

 

Kontaminujúce látky: aktualizácia regulačných limitov pre mykotoxíny a nadchádzajúci
seminár C-C

Sekretariát informoval o zverejnení návrhu Komisie o odporúčaniach týkajúcich sa niektorých
mykotoxínov v krmivách. V máji 2024 prebehla cielená verejná konzultácia, do ktorej prispel aj
sekretariát C-C.  Hlavná zmena sa týka paragrafu 5.

Sekretariát ďalej informoval o workshope C-C o kontaminantoch v potravinách a krmivách dňa 31. 1.
2025 v Bruseli. Nebude sa vzťahovať ku konkrétnym kontaminantom, cieľom je vedenie diskusie
a prijatie vyváženejšieho a konštruktívnejšieho prístupu k tejto problematike. Prizvaní budú
zástupcovia DG SANTE, DG AGRI, DG TRADE a zástupcovia tretích krajín.

 

Prínos aktivity pre poľnohospodárov v SR:

Prenos informácií pre členov SPPK k danej problematike.

 

Vyplývajúce úlohy pre SPPK:

Pre SPPK nevyplývajú zo zasadania žiadne úlohy.


